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1 CDA 16 Inwoners nemen zo volwaardig mogelijk deel aan de samenleving, zoveel
mogelijk binnen de eigen leefomgeving. Het woningaanbod zou hier op
afgestemd zijn. Is er niet eerder een tekort aan woningen voor deze groep
mensen ?

Vanuit de Provincie ontvangen we als gemeente een prognose over wat de komende jaren benodigd zal zijn aan woningaanbod voor inwoners die
zorg en ondersteuning nodig hebben binnen hun thuissituatie. We zetten er ons voor in om de ontwikkelingen binnen de gemeente Woensdrecht
hierop aan te laten sluiten. De gemeente maakt afspraken met de woningcorporaties over alle vormen van huisvesting. Jaarlijks worden deze
geëvalueerd en herijkt. Zo ook afspraken over woningen voor mensen die langer zelfstandig thuis kunnen/willen wonen. Daarnaast wordt, op basis
van de gemeentelijke woonvisie, gericht op het bouwen van voornamelijk nultredenwoningen. Er wordt op dit moment geen tekort gezien aan
woningen voor mensen die langer zelfstandig thuis kunnen/willen blijven wonen.

2 CDA 17 We hebben de ondersteuningsvraag reeds in een vroeg stadium in beeld.
Daarmee voorkomen we de noodzaak van zwaardere zorg en
ondersteuning en neemt de druk weg. Is de druk niet juist toegenomen en
wordt het leveren van maatwerk juist moeilijker bij de jeugdzorg?

De vraag om Jeugdhulp is niet afgenomen de afgelopen jaren maar zelfs toegenomen. We merken wel een verschuiving in wat voor jeugdhulp er
nodig is. Jeugdzorgplus neemt de afgelopen jaren af, terwijl de zorg in natura toeneemt. Er is een lichte verschuiving ontstaan van zware zorg naar
de lichtere zorgvormen. Maar alles blijft maatwerk. Daarom is het goed dat wij als regio West-Brabant West in gesprek blijven of afspraken die we
met elkaar hebben gemaakt nog kloppen of dat dit een aanpassing nodig heeft. Deze gesprekken, ook wel accountgesprekken genoemd, worden
met zorgaanbieders hoog complex en laag complex gehouden en vinden elk kwartaal plaats.

3 CDA 18 We onderzoeken of jeugdigen en ouders zelf hun ervaringen met
zorgaanbieders e.d. kunnen beoordelen. Dit zou toekomstige ouders en
jeugdigen helpen bij het maken van zorg. Hoe kunnen wij toekomstige
ouders voorbereiden over de problemen bij jeugdigen ?

In het preventieve veld investeren wij in voorlichtingsavonden voor (toekomstige) ouders om hen zo goed mogelijk handvatten te geven in hun
avontuur als ouder. Dit is niet voldoende om jeugdigen uit de jeugdhulp te houden. Daarom onderzoeken we nu, in het project kwaliteitsmonitor, of
ervaringen die ouders hebben opgedaan in ons jeugdhulpstelsel andere ouders kunnen helpen bij het maken van keuzes met betrekking tot het
afnemen van jeugdhulp. 

4 CDA 59 In hoeverre worden vaste en variabele kosten van de ondergrondse
containerparken gedekt door de inworpopbrengsten? Kunt u dit in
procenten aangeven?

Wanneer we uitgaan van de opbrengsten van uitsluitend de inworpen van restafval in de ondergrondse restafvalcontainers kunnen we een
schatting maken op grond van het tarief van 0,75 € per inworp in 2019 met de inworpgegevens over 2018.
Deze schatting levert dan een dekkingspercentage van ongeveer 16 % op. Andere opbrengsten dan de inworpopbrengsten zijn dan niet
meegerekend.

5 CDA 59 In hoeverre worden de vaste en variabele kosten van de ondergrondse
containers betaald vanuit de lediging van afvalcontainers ?

Deze worden niet betaald uit de lediging van de afvalcontainers. De vaste en variabele kosten van de ondergrondse containers worden enerzijds
bekostigd uit de inworpopbrengsten van de ondergrondse restafvalcontainers en anderzijds uit de opbrengsten uit de ingezamelde grondstoffen
(kunststof/papier/glas/textiel).

6 CDA 63 In de tabel is de lastenontwikkeling van een gezin weergegeven. In
hoeverre komt deze overeen of is deze afwijkend met de landelijke stijging
?

Omdat de cijfers van de landelijke stijging voor 2020 nog niet bekend zijn, is op dit moment niet aan te geven in hoeverre de lastenontwikkeling van
een gezin voor het jaar 2020 overeenkomt of afwijkt ten opzichte van de landelijke stijging. Voor de lastenontwikkeling van 2019 en de vergelijking
met een aantal (buur)gemeenten, het gemiddelde van Noord-Brabant en Nederland verwijzen wij u naar het 'vergelijkend overzicht woonlasten' in
de tabel op pagina 64 van de Programmabegroting 2020.

7 CDA 69 Uit de tabel blijkt dat de kans (van optreden) voor e,g,h,p gelijk aan elkaar
is. Is dit correct of wordt hier nog in gedifferentieerd ?

De kansen zijn ingeschat binnen de gedefinieerde kaders. Daarin zijn onderlinge verschillen mogelijk. Omwille van de leesbaarheid van de tabel is
verdere differentiatie niet aan te bevelen.

8 CDA 87 Er wordt een ziekteverzuimnorm van 4.1 gehanteerd. Wat zijn de
werkelijke ziekteverzuim cijfers voor de korte en lange termijn (graag
apart vermelden).

De gemeente hanteert een ziekteverzuimnorm van 4.1%, een streefcijfer op basis van het ziekteverzuimbeleid Het ziekteverzuim percentage tot
en met het derde kwartaal bedraagt 5.3%. Als we de langdurige zieken, welk verzuim niet beïnvloedbaar is, buiten beschouwing laten, is dit
percentage 3.5%. Ter vergelijking: het verzuimpercentage voor gemeenten in 2018 is 5.8%.  

9 CDA 87 Zijn er indicaties dat er in 2019 niet volgens de uitgangspunten van de
aanbestedingswet en het gemeentelijk inkoop-en aanbestedingsbeleid is
gehandeld?

Nee, momenteel zijn er geen indicaties. 

10 CDA 105 In de tabel lijkt het alsof de totaal lasten in de begroting 2021 positief zijn.
Dit komt vanwege de kolombreedte. Graag hiermee rekening houden bij
de volgende opmaak om verwarring te voorkomen.

De constatering is juist. In het vervolg zal hier nog meer aandacht voor zijn. 

11 D66 104 Hoe kan men de schommeling in de vennootschapsbelasting verklaren? De gemeente is vennootschapsbelasting verschuldigd over de winsten van de grondexploitaties. De schommeling is het gevolg van het grillige
verloop van de (verwachte) winsten. Dit is afhankelijk van de realisatie van bouwprojecten.

12 D66 94/95 Wat is de verklaring van het gebruik van cijfers uit 2018 bij Saver en de
BNG?

Voor Saver zijn de cijfers van 2018 gebruikt omdat er geen recentere cijfers beschikbaar waren tijdens het opstellen van de programmabegroting.
De BNG verstrekt geen cijfers over lopende en toekomstige (boek)jaren.
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13 VVD 13 De baten in het sociaal domein zakken in 2020 en verdere jaren met meer
dan € 1,1 miljoen. Bijna 13%. Zijn dit uitvloeisels van rijksbeleid en zijn
daar compensatie maatregelen in meegenomen of verwacht u nog
aanvullende compensatiemaatregelen?

De daling van de baten betreft voornamelijk de producten:
- Product 1.3 Werk en inkomen € 396.000
- Product 1.5 Zorg voor Jeugd € 499.000
- Product 1.7 Onderwijs € 205.000
De daling in 2020 bij het product werk en inkomen komt doordat voor 2019 een toename van de BUIG gelden (€ 190.000) is voorzien (zie hiervoor
ook bladzijde 10 en 11 van de programmabegroting). Daarnaast neemt de rijksbijdrage in 2020 af (€ 149.000), deze daling in 2020 was al voorzien
in de programmabegroting 2019. De daling van de rijksbijdrage is ook de hoofdoorzaak van de daling van de inkomsten in 2020 bij het product
zorg voor jeugd. Ook hier was de daling in 2020 al voorzien in de begroting 2019. Bij het product onderwijs liggen de baten in 2019 voor € 205.000
hoger, doordat de restant middelen van voorgaande jaren voor het onderwijsachterstandenbeleid aan het budget van 2019 zijn toegevoegd.
In de begroting 2020 is rekening gehouden met de meest actuele informatie vanuit de septembercirculaire 2019, waarbij ook al is geanticipeerd op
de extra middelen voor jeugdzorg voor de jaren 2022 en volgende. Deze middelen zijn toegekend tot en met 2021, de Provincie kan echter
instemmen met het structureel ramen van deze extra middelen.

14 VVD 17 Worden er in 2020 wijzigingen gebracht in de Maatschappelijke
ondersteuning huishoudelijke hulp voor mantelzorgers en of extra tijd
inkoop voor andere standaard huishoudelijke hulp?

We zijn voornemens de 'Huishoudelijke Hulp Toelage'-regeling voort te zetten in 2020. Om dit te kunnen doen binnen de beschikbare budgetten,
zal in dat geval de eigen bijdrage mogelijk wijzigen. Hierover dient nog besluitvorming plaats te vinden. Bij positieve besluitvorming blijft het
mogelijk voor mantelzorgers en cliënten met een indicatie Huishoudelijke Ondersteuning om in 2020 wekelijks, tegen een gereduceerd tarief, twee
uur extra huishoudelijke ondersteuning in te kopen.

15 VVD 21 Wanneer kunnen we het integraal onderwijshuisvestingsplan tegemoet
zien? Wat zijn de kosten van het onderzoek bij Ste Marie?

Het Integraal Huisvestingsplan Onderwijs is in concept gereed. We willen het traject echter zeer zorgvuldig doorlopen en alle betrokken partijen
goed meenemen in dit verhaal. Dit vergt extra tijd. De verwachting is dat we het IHP in 2020 aan de raad kunnen aanbieden. De kosten van een
onderzoek bij Ste. Marie zijn nog niet bekend. Dit wordt pas duidelijk bij de implementatie van dit plan.

16 VVD 22 Is de stijgende lijn maatwerk voorziening veroorzaakt door de beperkte
eigen bijdrage?

In 2017 heeft de gemeenteraad besloten de eigen bijdrage voor de maatwerkvoorziening 'Begeleiding' te maximeren op € 17,50 per periode van
vier weken, maar de eigen bijdrage voor de maatwerkvoorziening 'Huishoudelijke Ondersteuning' inkomensafhankelijk te houden. Landelijk is
besloten het abonnementstarief in te voeren, waardoor de eigen bijdrage voor Huishoudelijke Ondersteuning per 1 januari 2019 is vastgesteld op
maximaal € 17,60 per periode van vier weken. De invoering van dit abonnementstarief heeft een sterk aanzuigende werking gehad op de
aanvragen voor huishoudelijke ondersteuning. Hierdoor is een stijgende lijn in het aantal maatwerkvoorzieningen waarneembaar.

17 VVD 24 Is er voldoende beschikbaarheid van huizen voor starters en
doorstromers? 
Wordt er in de woningbouwplannen rekening mee gehouden met de vraag
naar woningen voor deze doelgroepen?

Als alle plannen die zijn ingediend doorgaan, denken wij te kunnen voldoen aan de vraag.

18 VVD 24 De Woningstichting heeft al een tijd een nieuwsbericht op de site over dat
er weinig huurwoningen beschikbaar zijn. De markt is dus krap. Hoeveel
woningen komen er in de projecten beschikbaar en voor welke
doelgroepen? 

In de woningbouwplanning zijn 430 woningen voorzien. In de Woonvisie wordt gestreefd naar huisvesting voor alle doelgroepen. Dit is vertaald in
de woningbouwplanning, waar wordt uitgegaan van spreiding over alle kernen en doelgroepen. 

19 VVD 26 De begroting van 2020 Sport en evenementen is een stuk hoger als de
voorgaande en de toekomstjaren. Wat is hiervan de reden?

Dit heeft verschillende redenen:
a. De reserveringen voor groot onderhoud aan de gemeentelijke gebouwen en accommodaties nemen met ingang van 2020 toe. Dit is gebaseerd
op het besluit van de raad uit december 2015 (MJOP gebouwenbeheer 2016-2019), waarbij de reserveringen voor een periode van 4 jaar (2016-
2019) waren verlaagd;
b. tegenover de toename van de reserveringen voor groot onderhoud staan dalende afschrijvingslasten, met name bij de sportparken;
c. met ingang van de begroting 2021 is (nog) geen rekening gehouden met de financiële effecten van het vervallen van de mogelijkheid om de
omzetbelasting op sport te compenseren.

20 VVD 28 De verkoop reststroken en overige gemeentegrond daalt sterk in 2019. Is
dit een structurele daling?

Of er sprake is van een structurele daling valt op dit moment niet te zeggen. Feit is dat de verkoopopbrengsten afhangen van de grootte van de
vraag, de prijs per vierkante meter én de verkochte totale oppervlakte. Er is daarnaast gestart met het actiever aanbieden van gronden zodat de
opbrengsten mogelijk in de toekomst hoger uit kunnen vallen. 

21 VVD 32 Een grote ergernis is voor de VVD zwerfvuil. Helaas missen wij dit in de
programmabegroting. Met de behandeling van de Perspectievennota heeft
de wethouder hierin toezeggingen gedaan. Op welke termijn wordt
hiermee aangevangen?

Er zijn bij ons geen toezeggingen bekend omtrent zwerfafval. Wij willen u daarom graag vragen om de vraag verder toe te lichten voor inhoudelijk
beantwoording.

22 VVD 32 Er wordt gesproken over een geactualiseerd Groenbeleid inclusief
bomenbeleidsplan. Wanneer komt dat plan naar de raad?

Verwacht wordt dat dit plan eind 2020 ter besluitvorming aan de raad zal worden voorgelegd. 

23 VVD 37 Wij lezen bij alinea 'maatschappelijk effect' "Bedrijven beoordelen het
vestigingsklimaat met 'goed'. Welke beoordeling geven bedrijven
momenteel aan het vestigingsklimaat? Kan dit opgenomen worden als
een indicator?

Uit periodiek overleg met de ondernemersverenigingen en de bedrijvenvereniging Zuidwesthoek (ZWH) blijkt dat ondernemers en bedrijven over
het algemeen tevreden zijn over het vestigingsklimaat. Opnemen als indicator behoort voor 2020 niet meer tot de mogelijkheden en is overigens
voorbehouden aan de raadswerkgroep indicatoren. 
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24 VVD 38 Hoe staat het met de uitgevoerde prestatieonderzoek (koopstromen
onderzoek) en wat is er in de toekomst aan perspectief te verwachten? 

Het Prestatieonderzoek is begin dit jaar uitgevoerd en in augustus 2019 opgeleverd. Thans wordt gewerkt aan een verdieping van de uitkomsten in
distributieve (on)mogelijkheden die richtinggevend zijn voor vestiging en/of uitbreiding van de detailhandel. Naar verwachting wordt u hierover
middels een raadsinformatienota geïnformeerd, volgens planning op 12 december a.s..

25 VVD 38 De VVD vindt het vestigingsklimaat belangrijk en leegstand dient
voorkomen te worden. Wij lezen dat er actuele data over leegstand is. Is
dat inzicht er op dit momenteel al of staat het vergaren hiervan op de
planning voor 2020?

Met de aanschaf van winkeldata (peildatum 1-12-2018) is inzicht verkregen in de winkelleegstand. Om ontwikkelingen te kunnen volgen wordt
jaarlijks een update voorzien. Beleidsmatig kan hiermee de gewenste winkelstructuur per dorpskern worden beschouwd, met de aantekening dat
leegstaande panden (en terreinen) grotendeels toch een aangelegenheid zijn van marktpartijen (eigenaren, ondernemers). 

26 VVD 49 In 2018 is er een inspectie geweest ten aanzien van speeltoestellen.
Afgekeurde toestellen worden verwijderd. Wat gebeurt er met toestellen
die defect zijn?

Deze worden verwijderd. Vervolgens wordt gekeken of er een toestel terug komt en zo ja welk toestel. 

27 VVD 56 Vernieling en misdrijf tegen openbare orde ten opzichte van gelijksoortige
gemeenten is er een stijgende lijn te zien bij onze gemeente en daling bij
vergelijkbare gemeenten.
Lopen hier acties op vanuit het college? 

Opgemerkt moet worden dat er in Woensdrecht sinds 2012 een algemeen dalende lijn te zien is ten aanzien van het aantal vernielingen en
misdrijven. Navraag bij de politie leert dat de stijging in 2018 ten opzichte van 2017 voor Woensdrecht niet valt te verklaren vanuit een duidelijk
waarneembare trend. Geen van de vele thema’s (waarop de indicator is gebaseerd) springt er specifiek negatief uit. Zoals u weet werkt de politie
in Woensdrecht informatie gestuurd op basis van actuele cijfers en ontwikkelingen. 

28 VVD 65 Lopen wij nog in de pas met omliggende gemeenten wat betreft de hoogte
van de toeristenbelasting?

Het tarief in Woensdrecht is in 2015 verhoogd van € 0,90 p.p.p.n. naar € 1,00 p.p.p.n. Daarna is het constant gebleven. De tarieven
toeristenbelasting 2019 van omliggende gemeenten bedragen als volgt:
Steenbergen € 1,00
Bergen op Zoom: € 1,60 of € 1,33 afhankelijk van type accommodotie
Halderberge € 1,55
Moerdijk € 1,22
Roosendaal € 1,16
Rucphen € 1,00 of € 0,75 goedkoper tarief voor jeugdigen t/m 18 jaar.

29 VVD 74 Wij lezen dat de solvabiliteitsratio en belastingcapaciteit buiten de
wenselijke bandbreedte vallen. Wat betekent dit voor Woensdrecht?

Solvabiliteit: Het percentage voor de jaren 2019 tot en met 2023 fluctueert tussen de 36,6% (2019) en 31,4% (2022). In de toelichting op pagina 75
is aangegeven, dat een waarde van meer dan 50% goed/uitstekend is. Wij hebben geen ondergrens genoemd in de begroting. De ondergrens die
gehanteerd wordt is 25%. Onze geraamde percentages bevinden zich nog in voldoende mate boven deze ondergrens. De afname van het
percentage komt o.a. door een verwachte toename van de omvang van de langlopende leningen. De hiermee gemoeide hogere rentelasten zijn
opgenomen in de begroting.
Belastingcapaciteit : Het kengetal geeft aan, dat de woonlasten van de gemeente Woensdrecht toegroeien naar het landelijk gemiddelde. Als het
percentage 100% is zijn onze woonlasten gelijk aan het landelijk gemiddelde. De bepaling van de tarieven (OZB, afvalstoffenheffing en rioolheffing)
is een eigen verantwoordelijkheid van de gemeenten. De indicator geeft slechts een indicatie ten opzichte het landelijk gemiddelde. 

30 VVD 76 Kunnen de fluctuaties in de uitgaven voor onderhoud watergangen
verklaard worden?

Het verschil kan worden verklaard door de naar 2019 overgehevelde, incidentele middelen voor het onderzoek naar de onderhoudstoestand van
duikers en kunstwerken. In februari 2019 heeft de raad hiervoor budget beschikbaar gesteld via het besluit van de overheveling van budgetten van
2018 naar 2019.

31 VVD 86 Het is moeilijk om aan goed personeel te komen. Op welke creatieve
manieren tracht de gemeente aan goed, bekwaam en gemotiveerd
personeel te komen?

Vacatures worden steeds breder uitgezet op vacaturesites en via social media. Daarnaast benaderen we steeds meer potentiële kandidaten actief
uit onze eigen netwerken. We zien ook dat diverse medewerkers voor meerdere gemeenten tegelijkertijd worden verworven (zoals Chief
Information and Security Officer, Functionaris Gegevensbescherming en data-analist). We zijn tevens bezig met het ontwikkelen van strategische
personeelsplanning als instrument om de (toekomstige) kwantitatieve en kwalitatieve personeelsbehoefte in kaart te brengen, zodat we tijdig
kunnen anticiperen op ontwikkelingen. 

32 PvdA 17 Vanaf 2020 kleinschaliger inkoop Jeugdzorgplus.
Vraag: Betekent dit dat er bij te weinig inkoop (duurder?) moet worden
bijgekocht?
Vraag: Is er een goede inschatting te maken?

Vanaf 2020 wordt er op een kleinere schaal Jeugdzorgplus ingekocht. Eerst werd met landsdeel Zuid (Provincies Zeeland, Brabant en Limburg)
afspraken gemaakt. Nu is de regio kleiner en is het mogelijk om de wensen in de transformatie voor jeugdzorgplus ook in de uitvoering te laten
landen. Voordat dit is besloten is natuurlijk gekeken of de regio voldoende groot is om de jeugdzorgplus vorm te kunnen geven, kortom of dit
voldoende is. Dit is voldoende. Wij verwachten dan ook niet dat er bijgekocht moet gaan worden.
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33 PvdA 22 BVV- indicator 2. Aantal reïntegratievoorzienigen is ten opzichte van 2017
in 2018 toegenomen.
Vraag: Kan er al gezien worden of dit in 2019 ook het geval is? 
Vraag: Waar zit het grote verschil met landelijk in?

Dit antwoord kan alleen gegeven worden op basis van onze eigen cijfers ISD, omdat de cijfers op de website van Waarstaatjegemeente.nl niet te
vergelijken zijn met de eigen administratie van de ISD. Dit heeft te maken met de gehanteerde definitie van het aantal re-integratievoorzieningen.
Wij kunnen niet precies achterhalen wat de website binnen deze definitie hanteert. De eigen cijfers van de ISD over het aantal re-
integratievoorzieningen in Woensdrecht laten over het laatste kwartaal 2018 (133 trajecten) ten opzichte van het eerste kwartaal 2019 (135
trajecten) een lichte stijging (van 2 personen) zien. Op basis daarvan kunnen we (voorzichtig) concluderen dat het aantal re-integratievoorzieningen
voor 2019 niet significant zal toenemen of afnemen. Uiteraard blijft dit kijken in de toekomst en valt het nooit helemaal te voorspellen. Het verschil
met landelijk is te verklaren met het feit dat -volgens de cijfers van Waarstaatjegemeente.nl- landelijk gezien ook het aantal personen met een
bijstandsuitkering per 1000 inwoners ongeveer het dubbele is ten opzichte van het aantal personen met een bijstandsuitkering per 1000 inwoners
in de gemeente Woensdrecht. Dit is namelijk:

Personen met bijstandsuitkeringen                      
Jaar       Woensdrecht    Nederland
2018     21,2                    40,1
Eenheid: per 1.000 inwoners van 18 jaar en ouder                        
Bron: CBS – Participatiewet www.waarstaatjegemeente.nl                       

vrijdag 18 oktober 2019                            

Dus het aantal re-integratietrajecten is landelijk ook ongeveer (iets meer dan) het dubbele ten opzichte van Woensdrecht en correspondeert met
het aantal personen met een bijstandsuitkering. Het belangrijkste blijft mensen zo goed mogelijk blijven activeren zo volwaardig mogelijk deel te
kunnen nemen. 

34 PvdA 23 punt 9. Een toename van dagrecreanten en recreatieve overnachtingen
met respectievelijke 10 en 3 %. Vraag: Hoe meten we dit?

Dit wordt niet jaarlijks gemeten. Het aantal overnachtingen kan gemeten worden middels de betaalde toeristenbelasting. Het aantal toeristen kan
geschat worden middels cijfers van de VVV Brabantse Wal. Voor exacte cijfers zal er een onderzoek opgestart moeten worden. 

35 PvdA 24 Een merkbare verandering in de ruimtelijke inrichting van de gemeente en 
een gebied waar het goed toeven is.
Vraag: Wanneer kunnen burgers, bedrijven & maatschappelijke 
organisatie, die nu niet betrokken zijn bij het vaststellen van de 
omgevingswet, toch hun feedback geven voordat de implementatie wordt 
vastgesteld?
Vraag: Heeft de PAS nog invloed op de omgevingswet en de genoemde 
bestemmingsplannen? Graag toelichting.

De Omgevingsvisie wordt vastgesteld door middel van een voorbereidingsprocedure. Officieel heeft een ieder dan de mogelijkheid om een
zienswijze kenbaar te maken. Het college heeft daarnaast de voorkeur om een laagdrempeligere manier van inspraak te organiseren nog voordat
de voorbereidingsprocedure wordt opgestart. Voor wat betreft de PAS geldt dat de provincie bezig is met een gebiedsgerichte aanpak. Afhankelijk
van hoe deze eruit komt te zien kan deze vertaald worden in de omgevingsplannen. 

36 PvdA 26 We voeren een evaluatie uit van de Sportnota. 
Vraag: Wanneer wordt de evaluatie van de sportnota uitgevoerd? 
Vraag: Wanneer wordt deze inzichtelijk gemaakt?

Het sportplan loopt eind 2020 af. Dit plan zal dus eind 2020 geëvalueerd en indien nodig geactualiseerd worden. Dit wordt in het vierde kwartaal
van 2020 inzichtelijk gemaakt. 

37 PvdA 27 Renovatie toplaag doelgebied sportcomplex Woensdrecht/Hoogerheide.
Vraag: Waarom wordt de complete toplaag niet vervangen, zoals destijds
op geïnvesteerd is en uitgevoerd?

Uit een jaarlijkse inspectie is gebleken dat een toplaag renovatie van de doelgebieden kapitaalsvernietiging is, er is voorgesteld om het
kunstgrasveld volledig te vernieuwen. Het is wenselijk om een MJOP op te stellen en deze renovatie mee te nemen in het MJOP.

38 PvdA 32 Monumenten en cultuur
Vraag: Waar zijn de baten afkomstig van?

Dit betreft de huuropbrengsten van zend- en ontvangstinstallaties van telecombedrijven op de gemeentelijke kerktorens.

39 PvdA 33 Gemeentelijke gebouwen en accommodaties.
Vraag: Waarom zijn de baten vanaf 2020 extreem toegenomen? 
Vraag: Waar komen deze baten vandaan?

Voor 2019 werden de kosten van gas-, elektriciteit- en waterverbruik van de drie MFC’s door de gemeente betaald en bij de MFC's in rekening
gebracht. In 2019 is dit gewijzigd en worden de kosten van gas-, elektriciteit- en waterverbruik direct door de exploitanten van de MFC’s betaald.
Hierdoor nemen de lasten en de baten in gemeentelijke begroting af. In 2019 is dit al in de begroting verwerkt. Voor 2020 en volgende jaren moet
deze verwerking nog plaatsvinden. Doordat deze verwerking in 2020 nog niet heeft plaatsgevonden laten de baten in de begroting 2020 ten
opzichte van 2019 een stijging zien. Voor de lasten geldt een tegengesteld effect. Na de verwerking in 2020 liggen de baten en lasten voor dit
onderdeel op hetzelfde niveau als in 2019.

40 PvdA 36 BBV-indicator 3. burgeriniatieven. Geen cijfers ingevuld.
Vraag: Waar liggen de problemen bij het invullen van deze indicator?

Dit betreft een omissie, de cijfers zijn beschikbaar. 
2017: 10 burgerinitiatieven in openbare ruimte, totale kosten ± € 1.400
2018: 12 burgerinitiatieven in openbare ruimte, totale kosten ± € 49.700
2019: 20 burgerinitiatieven in openbare ruimte, totale kosten ± € 147.900

41 PvdA 39 Afvalinzameling.
Bij invoering van het diftarsysteem (6 jaar geleden) was men bang dat er
een toename kwam van zwerfaval. 
Vraag: Is het zwerfval toegenomen vanaf 2013 tot heden? 
Vraag: Wat zijn de kosten voor zwerfafval?

Voor de omvang van de hoeveelheid zwerfafval is de gemeente afhankelijk van het aantal geregistreerde meldingen en de ervaringen vanuit de
buitendienst en Saver. De Servicelijn is in december 2015 overgestapt op een nieuw systeem, dit maakt het niet mogelijk om vergelijkingen te
maken inzake het aantal meldingen van zwerfafval vóór de invoer van Diftar. Vanuit de betrokken partijen, verantwoordelijk voor de registratie van
zwerfafvalmeldingen en de afhandeling hiervan, zijn echter geen veranderingen opgemerkt die verband houden met de invoering van Diftar. Het
bestrijden van zwerfafval betreft geen specifieke post. Er is sprake van een post die de algehele afvalinzameling en reiniging van de openbare
ruimte bestrijkt. De Stichting Samen Werken vervult een rol in de aanpak van zwerfafval. Eventuele kosten die een direct verband hebben met
‘zwerfafval’ zijn de contractuele kosten met de bovengenoemde Stichting Samenwerken en deze bedragen € 25.000 euro per jaar. 
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42 ABZ 10 In het overzicht begrotingssaldo zien we onder f. dat de BUIG-gelden de
komende jaren op nul gehouden worden. Verwacht men dat er in de
toekomst geen positief saldo ontstaat?

Op basis van cijfers van de ISD is voor 2019 een prognose gemaakt van de uitgaven. In 2019 leverde dit een eenmalig voordeel op voor de BUIG-
gelden ten opzichte van de begroting 2019. De toekomstige cijfers zijn nog onbekend. 

43 ABZ 14 Het begrotingsresultaat van de hoofdstukken 1.1 t/m 1.6 stijgt negatief
t.o.v. 2019 met ruim 1,2 miljoen. De begrotingsjaren hierna nemen deze
iets af. Hoe komt deze forse stijging tot stand en is de prognose voor de
komende jaren reëel?

De verslechtering van het begrotingsresultaat tussen 2019 en 2020 (circa € 1,2 miljoen) kent de volgende oorzaken:
* 1.3 Werk en inkomen lagere baten € 396.000;
* 1.4 Maatschappelijke ondersteuning hogere lasten € 417.000;
* 1.5 Zorg voor Jeugd lagere baten € 499.000
De daling in 2020 bij het product werk en inkomen komt doordat in 2019 een toename van de BUIG gelden (€ 190.000) is voorzien (zie hiervoor
ook bladzijde 10 en 11 van de programmabegroting). Daarnaast neemt de rijksbijdrage in 2020 af (€ 149.000), deze daling in 2020 was al voorzien
in de begroting 2019. De daling van de rijksbijdrage is ook de hoofdoorzaak van de daling van de inkomsten in 2020 bij het product zorg voor
jeugd. Ook hier was de daling in 2020 al voorzien in de begroting 2019. Bij het product maatschappelijke ondersteuning is er sprake van een
stijging van de lasten. Enerzijds betreft het een stijging van de lasten als gevolg van extra middelen die via de algemene uitkering worden
ontvangen (verhoging algemene uitkering is opgenomen op programma 5), anderzijds betreft het extra middelen als gevolg van eerdere
besluitvorming. Bij extra middelen vanuit de algemene uitkering kan gedacht worden aan ambulantisering GGZ en invoering Wet verplichte GGZ.
Bij de extra middelen op basis van eerdere besluitvorming betreft het onder andere: inrichting team sociaal domein, escalatiemodel en verbeterplan
integrale toegang sociaal domein.

In 2021 neemt in vergelijking met 2020 het tekort af (circa € 460.000). Dit komt doordat een aantal onderwerpen waar extra middelen mee gemoeid 
is in 2020 een tijdelijk karakter hebben, waardoor de lasten in 2021 lager liggen. Hierbij moet onder andere gedacht worden aan inrichting team
sociaal domein, verbeterplan integrale toegang sociaal domein, tijdelijke impuls aan het team CJG, incidentele bijdrage aan BWI. Tot slot is vanaf
2021 het opheffen van de huishoudelijke hulptoelage voorzien waardoor de kosten in 2021 afnemen ten opzichte van 2020.

Op basis van de huidige inzichten is de raming de komende jaren reëel. 
44 ABZ 27 De invoering van de omgevingswet is doende. Zijn er geen kosten meer

voor deze invoering vanaf 2020?
Het met ingang van 2019 ter beschikking gestelde investeringskrediet is niet uitsluitend bestemd voor 2019, maar is begrotingsjaar overstijgend
beschikbaar tot het moment waarop de Omgevingswet ingaat. Om die reden is ook besloten tot een krediet, en niet tot een (begrotings)jaar
gebonden exploitatiebudget.

45 ABZ 32 Stimulering van de realisering van oplaadpunten voor elektrische auto's.
Wat wordt hieraan uitgegeven?

Wij als gemeente hebben een faciliterende rol en kunnen punten aandragen die geschikt zijn voor de aanleg en installatie van oplaadvoorzieningen
van elektrische voertuigen (kosteloos).
Er wordt dus (in principe) door de gemeente geen geld aan de stimulering van de realisering uitgegeven, dit is voorbehouden aan de installateurs
en of exploitanten van de oplaadvoorzieningen. 

46 ABZ 34 Geosite Groeve Boudewijn. Wanneer verwacht men dit geld uit te geven? Het betreft een bedrag dat geheel bestaat uit provinciale subsidie. De verwachting is dat deze middelen in 2020 worden uitgegeven. 

47 ABZ 49 De overheadslasten nemen de komende jaren af. Wat is de verwachting
hiervan?

In 2018 heeft een scan op de formatie plaatsgevonden. Op basis van deze scan is ook tijdelijke formatie beschikbaar gesteld voor de jaren 2019
en 2020. Deze tijdelijke formatie vervalt in 2021, waardoor de lasten in 2021 ten opzichte van 2020 afnemen. Ook voor de vervulling van
overheadtaken is tijdelijke formatie beschikbaar gesteld. Bij de tijdelijke formatie is er vooralsnog vanuit gegaan dat deze gekoppeld is aan tijdelijke
werkzaamheden. Mocht na de periode van 2 jaar blijken, dat de werkzaamheden een structureel karakter hebben dan zal worden bekeken hoe de
werkzaamheden geborgd kunnen worden. 

48 ABZ 74 Netto schuldquote neemt toe, solvabiliteitsratio neemt af. Moeten wij hier
ons zorgen om maken?

Zowel de netto schuldquote als de solvabilteitsratio laten een verslechtering zien. Dit komt met name doordat we verwachten dat we langlopende
leningen aan moeten gaan trekken. De rentelasten van de langlopende leningen zijn voorzien in de begroting. Beide percentages zijn nog
niet van dien omvang dat we ons zorgen moeten maken. De omvang van de langlopende leningen is nog steeds beperkt. Bij de netto schuldquote
wordt een waarde van minder dan 90% als 'goed' beschouwd.

49 ABZ 108 Opbrengst toeristenbelasting bedraagt € 414.000. Kunnen deze
opbrengsten worden gespecificeerd en hoe worden deze opbrengsten
besteed?

Op grond van fiscale geheimhoudingsplicht mag een specificatie per belastingplichtige ondernemer niet door de BWB verstrekt worden. Ook bij het
college van B&W is om dezelfde reden deze informatie niet bekend. Toeristenbelasting is een algemeen dekkingsmiddel. Het wordt deels
aangewend voor revitalisering van recreatie en toerisme. In de gemeentelijke begroting zijn deze kosten niet geoormerkt.

50 D66 105 Op pagina 105 onder punt 5.4 wordt voor musea €123.233 aan lasten
begroot. Kan dat bedrag worden toegelicht, welke kostenposten worden
daarmee begroot?

Dit zijn de volgende kostenposten:
- bijdrage aan het West-Brabants Archief;
- subsidies aan heemkundekringen en KBO Noord-Brabant;
- organisatiekosten.
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